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ACTA DE LA SESSIÓ Nº 13/2016, DE CARÀCTER EXTRAORDINARI DE L’ AJUNTAMENT 

PLE CELEBRADA EL VINT-I-CINC DE NOVEMBRE DE DOS MIL SETZE 
 
Al municipi de Canals, en el Saló de Sessions de la casa consistorial, Pl. de la Vila núm 9, el 

vint-i-cinc de novembre de dos mil setze, essent les vint hores i cinc minuts  (20,05 hores) 
 

Presideix el Sr. Alcalde, D. Joan Carles Pérez Pastor, assistint els regidors/as D. Antonio 
Sánchez Aguado i Dª Mª Jose Castells Villalta (del Grup Municipal Compromís); D. Ricardo Requena 
Muñoz (abandona la sessió abans d’iniciar el tractament del punt 1.1), D. Manuel Sanchis Polop 
(abandona la sessió abans d’iniciar el tractament del punt 1.1) i Dª Maria Celia Ibáñez Belda (del Grup 
Municipal Gent de Canals); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i D. Andreu Lluch Orts (del Grup 
Municipal Socialista); D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); Dª Maria Celia 
Bononad, Martínez, D. Fernando Gimenez Alcalde, D. Antonio Pérez García, Dª Andrea Sisternes 
Martorell  i D. Andrés José Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); D. Vicente Tornero Soriano 
(del Grup Municipal Reiniciem Canals). 
 
            Excusen la no assistència, D. Francisco López Trigueros (del Grup Municipal Popular) i D. M. 
Edgar Bellver Franco (del Grup Municipal Reiniciem Canals). 
 

Assisteix com a Secretari D. José Antonio Martínez Damiá, Vicesecretari de l’Ajuntament de 
Canals.  

Havent-se comprovat la presència del President i del Secretari, així com l’existència del 
quorum exigit per l’artícle 90 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel que  s’aprova el 
Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals (d’ara en avant  ROF) 
per a la vàlida constitució del Ple, el Sr. President declara oberta la sessió que es va desenvolupar 
d’acord amb el següent,  
 

ORDRE DEL DIA 

PART RESOLUTIVA 

 
1.- ASSUMPTES DICTAMINATS PER LA COMISSIÓ INFORMATIVA MUNICIPAL DE 

SOCIETAT, CULTURA, URBANISME I MEDI AMBIENT. 
 

 1.1.- PROPOSTA  DE LA REGIDORIA DE FIRA I FESTES  SOBRE EL MANTENIDOR DE 
L’ACTE DE PRESENTACIÓ DE LA FESTERA DE GRÀCIA DE 2017. 
             

1.2. PROPOSTA DE LA REGIDORIA DE FIRA I FESTES SOBRE ELS MANTENIDORS DE 
L’ACTE DE PRESENTACIÓ DE LA FESTERA DE GRÀCIA INFANTIL DE 2017. 

  
1.3. PROPOSTA DE LA REGIDORIA DE FIRA I FESTES PER AL NOMENAMENT DEL 

BANDERA I CUIROS DE SANT ANTONI ABAT, AIXÍ COM EL NOMENAMENT DEL BANDERA I 
CUIROS INFANTILS DE 2017. 

 
1.4. PROPOSTA DE LA REGIDORIA DE FIRA I FESTES DE NOMENAMENT DELS 

FESTERS DE 2017.  
 

 1.5. PROPOSTA DE LA REGIDORIA DE FIRA I FESTES PER AL NOMENAMENT DE LA 
FESTERA DE GRÀCIA INFANTIL I LA SEUA CORT D’HONOR PER A LES FESTES PATRONALS 
DE 2017. 
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 1.6. PROPOSTA DE LA REGIDORIA DE FIRA I FESTES PER AL NOMENAMENT DE LA 
FESTERA DE GRÀCIA  I LA SEUA CORT D’HONOR PER A LES FESTES PATRONALS DE 2017. 

 
****************************************************************************************** 
 
1.- ASSUMPTES DICTAMINATS PER LA COMISSIÓ INFORMATIVA MUNICIPAL DE 

SOCIETAT, CULTURA, URBANISME I MEDI AMBIENT. 
 
Abans del tractament del punt 1.1, els regidors D. Ricardo Requena Muñoz i D. Manuel Sanchis 

Polop abandonen la sessió i passen a ocupar seients destinats al públic assistent. 
 

 1.1.- PROPOSTA  DE LA REGIDORIA DE FIRA I FESTES  SOBRE EL MANTENIDOR DE 
L’ACTE DE PRESENTACIÓ DE LA FESTERA DE GRÀCIA DE 2017. 
 

Es dona compte del dictamen de la Comissió Municipal Informativa permanent de Societat, 
Cultura, Urbanisme i Medi Ambient, del dia 26 d’octubre de 2016, relatiu a l’assumpte epigrafiat. 

 
Com que cap regidor demana la paraula,, el Sr. President sotmet a votació sense mes tràmits 

la proposta d’acord, amb el següent resultat: vots a favor: 13 de D. Joan Carles Pérez Pastor, D. 
Antonio Sánchez Aguado i Dª Mª Jose Castells Villalta (del Grup Municipal Compromís); Dª Maria 
Celia Ibáñez Belda (del Grup Municipal Gent de Canals); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i D. 
Andreu Lluch Orts (del Grup Municipal Socialista); D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup 
Municipal EUPV); Dª Maria Celia Bononad, Martínez, D. Fernando Gimenez Alcalde, D. Antonio Pérez 
García, Dª Andrea Sisternes Martorell i D. Andrés José Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); D. 
Vicente Tornero Soriano (del Grup Municipal Reiniciem Canals). 

 
Consegüentment, el Ple aprova per unanimitat i el Sr. Alcalde proclama adoptat el següent 

ACORD: 
 
ÚNIC. Fer seua la  proposta i, per tant,  d’acord amb el suggeriment realitzat per la mare de la 

Festera de Gràcia, que la persona que faça la manteneduria de l’acte de la presentació de la Festera de 
Gràcia de 2017, siga Dª SOLE MASET PAZ. 
 
             

1.2. PROPOSTA DE LA REGIDORIA DE FIRA I FESTES SOBRE ELS MANTENIDORS DE 
L’ACTE DE PRESENTACIÓ DE LA FESTERA DE GRÀCIA INFANTIL DE 2017. 
 

Es dona compte del dictamen de la Comissió Municipal Informativa permanent de Societat, 
Cultura, Urbanisme i Medi Ambient, del dia 26 d’octubre de 2016, relatiu a l’assumpte epigrafiat. 

 
Com que cap regidor demana la paraula,, el Sr. President sotmet a votació sense mes tràmits 

la proposta d’acord, amb el següent resultat: vots a favor: 13 de D. Joan Carles Pérez Pastor, D. 
Antonio Sánchez Aguado i Dª Mª Jose Castells Villalta (del Grup Municipal Compromís); Dª Maria 
Celia Ibáñez Belda (del Grup Municipal Gent de Canals); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i D. 
Andreu Lluch Orts (del Grup Municipal Socialista); D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup 
Municipal EUPV); Dª Maria Celia Bononad, Martínez, D. Fernando Gimenez Alcalde, D. Antonio Pérez 
García, Dª Andrea Sisternes Martorell i D. Andrés José Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); D. 
Vicente Tornero Soriano (del Grup Municipal Reiniciem Canals). 

 
Consegüentment, el Ple aprova per unanimitat i el Sr. Alcalde proclama adoptat el següent 

ACORD: 
 
ÚNIC. Fer seua la  proposta i, per tant,  d’acord amb el suggeriment realitzat per la mare de la 

Festera de Gràcia Infantil, que les persones que realitzen la manteneduria de l’acte de la presentació de 
la Festera de Gràcia Infantil de 2017, siguen Dª Monica Argent Calatayud, Professora d’Educació Infantil 
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del C.P. José Mollá de Canals i Dª Eva Bonany Peris, Professora d’Educació Infantil del C.P. Covalta de 
Albaida. 

 
 
  
1.3. PROPOSTA DE LA REGIDORIA DE FIRA I FESTES PER AL NOMENAMENT DEL 

BANDERA I CUIROS DE SANT ANTONI ABAT, AIXÍ COM EL NOMENAMENT DEL BANDERA I 
CUIROS INFANTILS DE 2017. 
 

Es dona compte del dictamen de la Comissió Municipal Informativa permanent de Societat, 
Cultura, Urbanisme i Medi Ambient, del dia 26 d’octubre de 2016, relatiu a l’assumpte epigrafiat. 

 
Com que cap regidor demana la paraula,, el Sr. President sotmet a votació sense mes tràmits 

la proposta d’acord, amb el següent resultat: vots a favor: 13 de D. Joan Carles Pérez Pastor, D. 
Antonio Sánchez Aguado i Dª Mª Jose Castells Villalta (del Grup Municipal Compromís); Dª Maria 
Celia Ibáñez Belda (del Grup Municipal Gent de Canals); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i D. 
Andreu Lluch Orts (del Grup Municipal Socialista); D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup 
Municipal EUPV); Dª Maria Celia Bononad, Martínez, D. Fernando Gimenez Alcalde, D. Antonio Pérez 
García, Dª Andrea Sisternes Martorell i D. Andrés José Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); D. 
Vicente Tornero Soriano (del Grup Municipal Reiniciem Canals). 

 
Consegüentment, el Ple aprova per unanimitat i el Sr. Alcalde proclama adoptat el següent 

ACORD: 
 
ÚNIC. Aprovar el nomenament del Bandera i Cuiros, el Bandera Infantil i el Cuiros Infantil de les 

Festes de Sant Antoni de 2017, i que, aquest any, correspon als següents senyors: 
 
   BANDERA: JORDI CERDÁ AVILES 
   CUIROS:  MANUEL SANCHIS POLOP 
 
   BANDERAINFANTIL: SAUL SANCHEZ REAL 
  CUIROS INFANTIL:  JAVIER CALABUIG GRIMALTOS. 
 
 
 
 
1.4. PROPOSTA DE LA REGIDORIA DE FIRA I FESTES DE NOMENAMENT DELS 

FESTERS DE 2017.  
 

Es dona compte del dictamen de la Comissió Municipal Informativa permanent de Societat, 
Cultura, Urbanisme i Medi Ambient, del dia 26 d’octubre de 2016, relatiu a l’assumpte epigrafiat. 

 
Com que cap regidor demana la paraula,, el Sr. President sotmet a votació sense mes tràmits 

la proposta d’acord, amb el següent resultat: vots a favor: 13 de D. Joan Carles Pérez Pastor, D. 
Antonio Sánchez Aguado i Dª Mª Jose Castells Villalta (del Grup Municipal Compromís); Dª Maria 
Celia Ibáñez Belda (del Grup Municipal Gent de Canals); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i D. 
Andreu Lluch Orts (del Grup Municipal Socialista); D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup 
Municipal EUPV); Dª Maria Celia Bononad, Martínez, D. Fernando Gimenez Alcalde, D. Antonio Pérez 
García, Dª Andrea Sisternes Martorell i D. Andrés José Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); D. 
Vicente Tornero Soriano (del Grup Municipal Reiniciem Canals). 

 
Consegüentment, el Ple aprova per unanimitat i el Sr. Alcalde proclama adoptat el següent 

ACORD: 
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ÚNIC. Aprovar el nomenament dels Festers de San Antoni de 2017, i que, aquest any, correspon 
als següents senyors: 

 
FESTERS: 
HECTOR LLORET JUAN 
CANDIDO ARGENT CALATAYUD 
ERNESTO CALABUIG LOPEZ 
JOSE LUIS BELDA GINER 
VICENT SANCHIS POLOP 
JOSE MIGUEL MOLTO JUAN 
RICARDO REQUENA MUÑOZ. 
 
 
 

 1.5. PROPOSTA DE LA REGIDORIA DE FIRA I FESTES PER AL NOMENAMENT DE LA 
FESTERA DE GRÀCIA INFANTIL I LA SEUA CORT D’HONOR PER A LES FESTES PATRONALS 
DE 2017. 
 

Es dona compte del dictamen de la Comissió Municipal Informativa permanent de Societat, 
Cultura, Urbanisme i Medi Ambient, del dia 26 d’octubre de 2016, relatiu a l’assumpte epigrafiat. 

 
Com que cap regidor demana la paraula,, el Sr. President sotmet a votació sense mes tràmits 

la proposta d’acord, amb el següent resultat: vots a favor: 13 de D. Joan Carles Pérez Pastor, D. 
Antonio Sánchez Aguado i Dª Mª Jose Castells Villalta (del Grup Municipal Compromís); Dª Maria 
Celia Ibáñez Belda (del Grup Municipal Gent de Canals); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i D. 
Andreu Lluch Orts (del Grup Municipal Socialista); D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup 
Municipal EUPV); Dª Maria Celia Bononad, Martínez, D. Fernando Gimenez Alcalde, D. Antonio Pérez 
García, Dª Andrea Sisternes Martorell i D. Andrés José Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); D. 
Vicente Tornero Soriano (del Grup Municipal Reiniciem Canals). 

 
Consegüentment, el Ple aprova per unanimitat i el Sr. Alcalde proclama adoptat el següent 

ACORD: 
 

             ÚNIC. Aprovar el  nomenament de la Festera de Gràcia Infantil i la seua Cort d’Honor per a les 
Festes de Sant Antoni de 2017, i que, aquest any, correspon a les següents xiquetes: 
 
   SRTA. MARTA ARGENT BONANY 
   Festera de Gràcia Infantil 
 
    Corte de Honor 
 

GEMA SANCHIS CERDÁ 
CARMEN SANCHIS CERDÁ 
HELENA ARNAU FELIPE 
CARLA SARRION LORENTE 
MARTA JARQUE VILA 
ELSA ARAGONCILLO MARTINEZ 
ESTHER BARBERA REQUENA 
ELSA CERDÁ MICÓ 
REBECA CERDÁ MICÓ 

                                      JOANA SANCHO SANCHIS 
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 1.6. PROPOSTA DE LA REGIDORIA DE FIRA I FESTES PER AL NOMENAMENT DE LA 
FESTERA DE GRÀCIA  I LA SEUA CORT D’HONOR PER A LES FESTES PATRONALS DE 2017. 
 

Es dona compte del dictamen de la Comissió Municipal Informativa permanent de Societat, 
Cultura, Urbanisme i Medi Ambient, del dia 26 d’octubre de 2016, relatiu a l’assumpte epigrafiat. 

 
Com que cap regidor demana la paraula,, el Sr. President sotmet a votació sense mes tràmits 

la proposta d’acord, amb el següent resultat: vots a favor: 13 de D. Joan Carles Pérez Pastor, D. 
Antonio Sánchez Aguado i Dª Mª Jose Castells Villalta (del Grup Municipal Compromís); Dª Maria 
Celia Ibáñez Belda (del Grup Municipal Gent de Canals); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i D. 
Andreu Lluch Orts (del Grup Municipal Socialista); D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup 
Municipal EUPV); Dª Maria Celia Bononad, Martínez, D. Fernando Gimenez Alcalde, D. Antonio Pérez 
García, Dª Andrea Sisternes Martorell i D. Andrés José Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); D. 
Vicente Tornero Soriano (del Grup Municipal Reiniciem Canals). 

 
Consegüentment, el Ple aprova per unanimitat i el Sr. Alcalde proclama adoptat el següent 

ACORD: 
 

            ÚNIC. Aprovar el nomenament de la Festera de Gràcia i la seua Cort d’Honor per a les Festes de 
Sant Antoni de 2017, i que, aquest any, correspon a les següents senyoretes: 
 
   SRTA. CARMEN MASET IBAÑEZ 
   Festera de Gràcia 
 
    Corte de Honor 
 

ANDREA FERRER ALEIX 
ARANTXA CAMPOS BONONAD 
MIREIA FLOR SOLVES 
PAULA MIRA SIERRA 
LAURA  GARRIGOS GOMEZ 
TERESA MOLLA GARCIA 
ESTHER ALVAREZ FAYOS 
SARA MARTINEZ CALATAYUD 
YESICA FASANAR PALOP 
ARANTXA FASANAR PALOP 
MIRIAM MARTINEZ PALOP 
LIDIA GARCIA VIDAL 

 
 
Finalment, obert pel Sr. President el torn d’intervencions, es produeixen les que tot seguit 

s’indiquen: 
 
El Sr. Garrido Centelles manifesta el següent: 
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Benvingudes i benvinguts aquesta vostra casa, la de totes i tots els canalins/nes, la de tothom.

Sempre hi he fet en aquet acte una especie de parodia on vaig comparant la festa com tal, amb
una mascletá, primerament per l'emoció que hi te i ho és i segon per la rapidesa com passa.

Al mateix temps he anat nomenant a totes les festeres i festers formalitzant una prosa més o
menys poética o simplement graciosa, deixant caure entre traca i bola alió que es tradicional,
el llegat que els avanpassats ens han deixat : foguera- vitol -processó -parells...

Huí.
Permitiume que dedique este xicotet temps a dos persones amb les quals estem compartint
un viatge o aventura molt especial, la qual aniré trasbalsant entre familia i festa, a més ell son

Festers de Sant Antoni, son Manuel S. i Ricardo Requena. Pero abans... tant peí temps que
estem i el que hui passa masa asuvint .

No puc deixar de revaloritzar la figura de la dona en aquesta festa i per descomptat amb la
societat, i tú Marta i sobre tot tú Carmen, com a capdavanteres de tot el grup, teniu que
arreplegar aquet mitsage, que a cau de orella la societat us esta enviant. Les dones hui, esteu
tant o més preparades per asumir eixes tasques que tantes vegades vos han segut denegades.
Teniu tots els condicionants ,sabiduría, for^a, preparació - done, feu-ho, ja es hora!, com
també es hora queTs homes ens posem a la vostra altura.

Pero tornant al que deia abans — Manu i Ricardo: Tiñe una amistat (Ignaci) que en el seu Ilibre
"Botiflers" cita un pensament de la escritora Rosa Luxenburgo, que diu: "Per un món on
siguem socialment iguals, humanament diferents i totalment lliures" i en aquet camí que

estem transitant eixe es l'objetiu i vegem diferéncies: idees, actituts, parla, explicacions,
pensaments ... i sient que - Manu es la elegancia, rectitut, paciencia - Ricardo es la
improvisació, el recurs, la rapidesa de pensar, jo no cal dir-ho com soc un auténtic desastre,
pero tenim coincidéncies, si a Manu li cau la bava quan mira les seues filies Carmen i Gema a

Ricardo li passa pitjor al tindre ais dos nanos Joel i Pau - Si a Manu els ulls se li fan com plats al
vore a la seua Inma a Ricardo se li fan rogos no sois els ullls, també les orelles quan veu a
Raquel— i ahí coincidim tots — , quan vegem ais nostres vulguts, parella, filis, mares, pares,
iaios i iaies les carnes s'ens fan com a flans i sens la ajuda , i notes el recol^ament i aleshores
torna la calma i el sents bé, així dones passa en aquesta festa, tan familiar: Baixada de
bandera, vitol,voltes ahí está la familia!!., per aixó, tenint humanitat que la tenim, som
humanament diferents, per aixó si cadascú deis festers i festeres del any venint, uniu totes les
forces on coincidiu fareu que aquesta festa siga més gran.

Aquesta aventura te com a objetiu, com deia abans, el aconseguir que tothom siga socialment
igual i totalment lliures, sense cap descriminació.
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            El Sr. Tornero Soriano manifesta el següent:  
 
 Comencem amb aquesta dita, perquè amb el plenari de hui, comença el foc, comença la festa de 
veritat, s’inicia de forma oficial, la vostra festa. Som conscients que, seguint amb la dita inicial, porteu molts 
jocs enrere, molts mesos de treball i de preparació. Per això, i abans que res, el nostre reconeixement cap 
a tots i totes els qui formeu part de la festa del 2017. 
 Com van dir ja l’any passat en aquestes mateixes dades, és un plaer per a nosaltres formar part 
d’un acte amb tanta emotivitat com és aquest plenari de nomenament dels que sereu festers i festeres de 
les nostres festes de Sant Antoni 2017. 
 Enguany és un any especial. La taula de la corporació queda buida, perquè alguns dels companys 
formen part de la festa. Per a ells evidentment una menció especial en aquest plenari, per a qui estem 
segurs que serà doblement emotiu. 
 Bé, si em permeteu ara, llegiré un fragment de la llegend “La festa de Gràcia de Canals, que Maria 
Josep Juan va escriure al llibre llegendes de la Costera, on ens conta como es va designar Sant Antoni 
com el patró del nostre poble: 
 

Tornant al terreny de la nostra festa, eixa es la grandesaüí, que ens fa ser iguals, xiquets/tes-
homes i dones, tots a una, fent el esfor$ en un temps dificultos, per conservar la tradició que
els nostres avanpassats ens han deixat - Pero una observado: La Tradicío sois deu conservar-
se sempre i quan dignifique al ser huma - mai más!!.
Manu ¡ Ricardo per finalitzar, cóm no un vers de JMSerrat, caneó de 1973: "Fins que cal d¡r-se
adéu".Si la sentiu tota s'adonareu que es molt significativa del que está passant amb el equip,
familia i per supost festa.

Es vam dir:

"Cal guanyar temps al somnis

Cal anar molt más enllá de les paraules"

Ser tal com som, de soca reí,

Cremar les naus, navegar a pél.
Guanyar tereny a la vida

I contemplar-la,compartint-la.

I cadascú al seu lloc

I compromisos, només en le coincidéncies.
Pensar en veu alta i tastar-ho tot.

Si el cada dia ha fet lo seu

Fins que cal dir-se adéu.
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 Pel fet d’haver-se vist poc afectada Canals pels desastrosos efectes dels terratrèmols del 1748 o bé 
per tal de conjugar el perill, els seus habitants van decidir designar un patró (...) El rector va convocar en 
l’església el clergat, jurats i la major part dels veïns del poble on es reuniren per tal de designar patró contra 
els terratrèmols. 
 Aquesta designació havia de fer-se per votació de tots els presents, cadascú al sant de la seua 
devoció, i posteriorment el sorteig. Van dipositar totes les paperetes dels votants en una caixeta, i en l’altra 
el mateix nombre de paperetes en blanc, excepte una que portava escrit el nom de PATRÓ, i es va procedir 
al sorteig. Se n’anaven traient paperetes alternativament d’ambdues caixes. L’elegit seria aquell sant que 
coincidirà amb el paper on hi havia inscrita la paraula patró i aquest va ser, misteriosament, Sant Antoni, 
que va ser aclamat i vitorejat amb entusiasme. Des d’aleshores es va instituir la festa anual d’acció de 
gràcies al sant titular (....) La primera es va celebrar el 1749. 
 
 Aquest 2017 sou tots i totes vosaltres a qui vos toca representar al nostre poble en la festa. Estem, 
segurs que sereu dignes dipositaris del càrrec que des de hui ostenteu. Desitjar-vos unes precioses festes i 
posar-nos a la vostra disposició per col.laborar en tot allò que calga. 
 
 Enhorabona als festers i festeres, festeretes i festerets i a totes i tots els qui vos acompanyaran en 
aquesta festa de Sant Antoni 2017, gaudiu-la i feu-nos gaudir a tot el poble de Canals.  
 Moltes gràcies. 
 
 
            El Sr. Orea Pedraza manifesta el següent:  
 
 Bona nit Alcalde, regidors i regidores, Corporació, veïns i veïnes de Canals, la veritat es que es un 
plaer vore la vostra casa plena, vos convide als propers plens a que ompliu les cadires. El ple este es 
extraordinari no sols per la convocatòria si no per la unanimitat que eu vist, es el primer acte oficial. Dir-vos 
que normalment tinc un discurs escrit, aquest any he volgut fer com el company Ricardo Requena, que no 
se ho prepara i parla sempre als festers des de la emoció, per que realment la festa de Sant Antoni es això, 
emoció i veneració per als cristians, però sobre tot emoció de tot un poble que es sent identificat en la festa 
de Sant Antoni i mos identifica com a poble, la festa del foc, del parells, son imatges carteres del sentir, de 
la identitat de Canals. Per tant, no vaig a fer-ho mes llarc, enhorabona als festers, festeres de Gràcia, Corts 
de Honor, avui estem dipositant formalment la representació de la festa en vosaltres, però vosaltres ja 
porteu més de dos anys, en alguns casos, treballant dur per a fer-nos passar unes dies meravellosos, i 
aquest any tinc el plaer de tindre dos companys de taula com a festers i si treballen no més la mitat de lo 
que ho fan açí dia a dia, aconseguirem tindre la millor festa en molts anys, així pues enhorabona a tots, 
gaudiu molt, ja que passa molt apresa i bona festa. 
 
            El Sr. Sánchez Aguado manifesta el següent: 
 Bona nit a totes i tots, 
 Foguera, rolltets, processó, cassoles, cuiros, vítol, festera de Gràcia, parells, amics..... són paraules 
que totes les canalines i canalins reconeguem i tenim al nostre vocabulari propi. 
 No cal explicar res ni interpretar més. 
 Totes tenen el seu significat i la seua expressió en cadascú de nosaltres. 

Totes estaran presents en els tres dies de la nostra Festa. 
 

 Esta nit, un any més, l’òrgan sobirà del nostre poble, en representació de tot un poble, vos ha 
nomenat als festers i festeres de Sant Antoni 2017. 
 
 Un bon grup d’amics, amb un projecte comú: representar al nostre poble durant els dies de la festa 
per fer, entre tots, memòria de la nostra història compartida. 
 
 Moltes hores de treball gratuït, per oferir al nostre poble, un any més, una festa única: una foguera 
única, una Missa a Sant Antoni única, una processó única, uns Parells únics. 
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 Enhorabona des de ja als Festers 2017 i a totes les persones que vos han acompanyat per fer un 
any més, una festa única, la nostra festa. 
 
 
           El Sr. Pérez García manifesta el següent:  

 
 

 
           

Any rere any, i a aquest lloc tan important per a tots el canalins, hem presentat ais que
a partir d'aquest moment serán els representants i máximes autoritats de les Festes
Patronals a San Antoni del 2017.

Enhorabona, segur que estareu tots a l'altura.

L'any passat vam fer una menció especial a l'acte del primer vitol al casino gran de
Canals, aquest acte que dona inici a la festa de l'any vinent, es també l'acte previ al de
l'encesa de la foguera d'aquest.

Foguera que es encesa per una flama, i si busquem al diccionari trobem que el
significat d'aquest paraula no es altre que: "Massa de gas en combustió que eix cap
amunt deis cossos que cremen i que desprén llum i calor", pero si seguim, a la segona
accepció també trobem el següent: "Forga o intensitat d'una passió o desig". La

primera accepció, defineix clarament el significat d'aquesta paraula per a qualsevol
canalí que s'arrima a la nostra foguera, en un tros de paper i amb la ¡Musió de prendre
eixa flama que acabará cremant la mateixa. Pero, que hem digueu de la segon, forga o
intensitat d'una passió o desig... Forga amb la que aquesta flama cremará la foguera,
intensitat en la que tots vivim aquest moment, passió que qualsevol canalí te al vorer
la seua foguera cremar,i desig que cadascú de nosaltres li demanem al nostre patró en
aquest moment.
Són moments de festa, són moments d'alegria i d'iMusió, que vos acompanyaran
durant tots els actes, actes que heu der fer el mes participatius possibles, ja que quan
mes gent gaudisca d'aquestes festes,més gaudireu vosaltres de les mateixes.
A partir de hui, i heu comprovareu en un moment, la paraula vitol, será la que mes
escoltareu, vitols que tirareu, i vitols que rebreu. Aquesta paraula tan senzilla significa
tant per ais canalins. Quantes llágrimes han brotat sentint aquesta paraula, quants
somriures s'han dibuixat en les cares deis canalins, quantes emocions afloren ais cors
de tots nosaltres, perqué aquests vitols son la máxima expressió del que els canalins
sentim a aqüestes festes i al nostre patró.

Des del grup municipal popular volem donar l'enhorabona a este grup de festers i
festeres, un grup d'amics tots ells, que a l'inici de la festa possiblement molts deis
mateixos no es coneixíeu pero que a partir d'aquestes festes formareu una gran
familia, la familia del Festers de San Antoni del 2017.

Volem també, com no, donar una enhorabona especial a la nostra companya Celia,
que enguany viurá la festa més dins i més intensament si cap, acompanyant a la seua
filia en tots i cadascun deis actes.

Durant tot aquest any heu fet una gran labor per a poder arreplegar tots els diners que
una festa com aquesta necessita, sabem que aquesta será una gran festa per a
vosaltres, una festa que porteu molt de temps esperant, ara vos queda el millor.

Res més em queda per dir-vos, sois desitjar-vos que gaudiu al máxim tant deis dies de
festa, com els dies que queden per a la mateixa, aprofiteu cada minut que vos donará
la festa, perqué hi ha una frase que diu: "El temps passa molt lent per a aquells que
esperen, pero es molt curt per a aquells que gaudisen"

Bona nit y moltes grácies.
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 La Sra. Ibañez Belda manifesta el següent:  
 Com diria un company meu: “en sume a les paraules dels meus companys” i disculpeu, però vull 
començar el meu discurs amb una anècdota meua, si puc continuar..... “ a les poques dies de ser jo 
regidora, quan encara no sabia jo qui era José Antonio, ni Manolo, en un cafè Manu en va dir, soc fester al 
2017 i Requena en va dir, i jo, i vaig dir pues molt be, i en digueren,  i tu saps qui eres?, la que firmes. 
Bueno pues no passa res, com anem a fer les coses? I Manu en va dir, be, anem a fer-les be, tranquil·la. I 
uns mesos després la anècdota es va repetir,  en digueren: t’enrecordes som festers, i la filla de José 
Emilio també es  festera infantil, aleshores vaig dir, que faig? en faig jo festera també. No passa res, com 
anem a fer les coses?  pues ben fetes. Volia dir aquestes paraules per que estic orgullosa pues quan hem 
tingut que reunir-nos els festers amb la regidoria de festes, ells no han estat presents, no han volgut formar 
part de eixes reunions, i quan el equip de govern ha tingut que decidir coses que han afectat a la festa, ells 
no han estat presents en l’equip de govern, i crec que la gent ho te que saber, pues no haurà segut fàcil per 
a ells estar en aquesta ambigüitat, dir-vos que estic molt contenta de vosaltres i de la vostra actuació.” 
 

I ara sí: 
 Festers, festeres, corts, com a portaveu de Gent de Canals vull trametre la mes sincera 
enhorabona per la representació en les festes patronals i vull dir-vos que sou uns privilegiats per estar ahí 
en eixes cadires, molts canalins i canalines per uns altres motius no poden participar de les festes i per això 
degueu sentir-vos orgullosos, no es un treball fàcil de un any. Aquesta festa es com una fraternitat, una 
gran il·lusió de molts anys i que al final es fa realitat. Vull felicitar a les vostres famílies per estar ahi al 
vostre costat en els moments difícils i en les absències per la festa, la família festera sou tots. Vull animar-
vos a que gaudiu tots en paraules majúscules de la festa, aneu a viure molts actes, que no son soles els 
tres dies principals, son moments que van a quedar per sempre marcats en les vostres vides, passaran els 
anys i es véreu al llibre de festes, vosaltres sou els protagonistes, daci vint anys véreu que vosaltres féreu 
eixa festa. 
 Les últimes paraules vull dir-les com a Regidora de fira i festa i cultura, pues des de l’any passat he 
descobert com es treballa en la festa. Una vegada passa la fira de setembre ja ens posem en “modo Sant 
Antoni” i comencem a preparar-ho tot. El llibre de festes es un treball molt complicat però al final queda 
sempre molt bonic, que les presentacions eixquen be, les bandes, tot això es un treball que se fa amb molt 
de gust, per que tots volem que segueix ca una bona festa i un gran record per a tots.  He viscut moments 
junt als meus companys i amics relatius a la festa, on he vist una gran il·lusió i he segut partícip: “este cap 
de setmana anem a vorer joguets, a fer una cata, a vorer els barrets, tot això ho he viscut junt a ells, i la 
veritat es que ha segut molt especial, moltes gràcies. 
 
 
  El Sr. Pérez Pastor manifesta el següent:  
 La veritat es que fa goig veure aquest ple així en tanta gent. Jo porte tretze anys ací i no puc evitar 
emocionar-me, no puc evitar els meus nervis, i en aquests tretze anys, en porte ú com Alcalde, he compartit 
vuit anys amb el portaveu de GdC  i quan fa el seu discurs, aquest està ple de sentiments, diu que te 
enveja del festers, de la alegria que transmeteu, ells ho deia, la enveja que tenia dels que estaven ahi baix, 
avui està ahi baix, m’alegra molt per ell, per això demani un aplaudiment, a tots però en especial a ell, pues 
crec que va a viure la festa amb molta intensitat. Moltes gràcies. 
 
 Ja sou oficialment els festeres i festeres de 2017. 
 En primer lloc reiterar les felicitacions dels diferents grups municipals del nostre Ajuntament. 
 Ser festers i festeres suposa el tindre la representació del nostre poble durant els dies de la nostra 
festa major. És i ha de ser per a tots vosaltres, un motiu d’orgull el poder representar el nostre poble durant 
els dies més importants de l’any pel poble de Canals. 
 Aquest senzill acte que acabem de realitzar, és vorà completat el dia de la foguera quan des del 
balcó de la casa de la Vila, la corporació municipal, es a dir, els desset regidors que estem ací representats, 
us lliurarem la bandera de Sant Antoni, la bandera del poble de Canals. Puc dir que és un dels moments 
més emotius que un canalí pot experimentar i estic segur, que serà per a vosaltres un dels moments 
inoblidables de la vostra festa. 
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 Heu treballat molt, i encara us queda treballar de valent; per això hem d’agrair-vos la vostra labor. A 
tots, festers i festeres, majors i xiquets, familiars i amics, i tampoc podem oblidar a aquelles i aquells qui és 
queden a casa, persones que també realitzen l’esforç de renunciar a la vostra presencia durant moltes nits. 
 Comença la festa de Sant Antoni 2017, en dos setmanes estarem entrant la primera soca i a partir 
d’ací, pràcticament sense temps d’alenar ens plantarem en el dia de la foguera, per això vos done ànims.. 
 Feu de la vostra festa, la nostra festa i per això us desitge que la gaudiu i així ens la fareu gaudir, 
passeu-ho bé i així ens ho fareu passar bé, esteu plens de felicitat i harmonia, perquè tots ens sentirem 
més feliços.  
 Moltes gràcies i endavant. 
 
 
 
 

I no havent més assumptes que tractar, la Presidència procedeix a alçar la sessió essent les 
vint hores i quaranta minuts del dia vint-i-cinc de novembre de dos mil setze. 

 
   L’ Alcalde         El Vicesecretari 

 
 
 
 
     -Joan Carles Peréz Pastor-         -José Antonio Martínez Damiá- 

 
 




